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l' I 
Uroczysta akademia I ' 

z okazji Wielkiej Rewolucji Październikowej 
W dniu 6 listopada odbyła się 

..." lłaszym Domu Kultury uroczy 
sła akademia z okazji 36 rocznl
.Y Wielkiej Rewolucji Paździer 
Ilikowej. Po zagajeniu przez prze 
Woaniczącego Rady Zakładowej 
!t>w. Władysława Kaczorowskle
,. obszerny referat ideologicz
• ,. wygłosił I Sekretarz Kom1te
ta Fabrycznego .PZPR tow. Ju~ 
Da. Trzepałka. 

Po omówieniu roli i znac.lenia 
Wielkiej Rewolucji Socjalistycz 
.ej, prelegent zwrócił uwagę, 
jak nasz zakład uczcił pamięt
aą rocznicę. Załoga naszegc> Vl
"kładu postanowiła uczczić rocz
'akę Rewolucji zwiększonym wy 
silkiem pracy na najbardziej za 
~żonych odcinkach w kierun
).u walki o przedterminowe wy
konawstwo planów pra.dukcyj
.. ,.ch, obniżkę kosztów włu
.• ,.eh, likwidację braków, osz
ez~ość materiałów 1 aurow
'Mw, rozszerzenia stosowania 
.. :rzodujących metod pracy 1 po 
»rawę warunków BHP 1 aocjal
.. - bytowych. 

t2 proc. naszej załogi podjęło 
aebowiązania dla uczczenia WieI 

):iej Rocznicy. Zostały one zrea 
.lhowane już w 103 proc. Na 

specjalne wyróżnienie zasługują 
wydziały TM 1 i TP 7. 

Najlepsze nasze brygady to 
brygada tow. ·Bąka z wydziału 
TP 10, Siekańsklego z wydz. 
TP 4 i inne. • 

Z indywidualnych pracowni
ków wymienić należy tow. Gry
k4:l z wydziału TG 8, WYdrę z 
wydz. TP 7. 

W zakończeniu tow. Trzepał
!ta powiedział: 

• ,Swiadczy to o tym, że nasa 
załoga na swym odcinku iwi4:lC1 
Idee Wielkiego Października, po 
przez które nasza Ludowa Oj
wyma wkroczyła na droC4:l 
aezę§cla I budownictwa soeJa
llDnu w kraju", 
Podniosłym punktem uroczy

lItości było udekorowanie tow. 

Wiesława Kompańca, młodzieżo 
wego przodownika pracy zawo
dowej i społecznej brązowym 
krzyżem zasługi. 

N astępnie dyrektor naczelny 
zakładu tow. Jackowski wręczył 
przodującym we współzawod
nictwie brygadom produkcyj
nym proporczyki przechodnie. 
Otrzymały je dwie brygady -
tow. Staniewskiego z wydziału 
TP ~ i tow. Kwiatka z wydziału 
TP 8. 

Odznaki przodowników otrzy 
mali m. in.: Edward Karolik, 
8tanl!lław Kaim, Leon Halmon, 
łłłan1sław Wojciechowski i inni. 

ITa tym zakończyła się oficjal 
na część uroczystej akademii. 

Takich meldunków 
Jak najwiecej.,. 

Coraz więcej naszych pracow
ników wywiązuje się ze !!Wych 
obowiązkowych dostaw zboża 
ł ziemniaków. 

Coraz więcej dojeżdżających 
ze wsi rozumie dobrze, że ~ni 

pierwsi mają obowiązek wywią 
zać się należycie z obowiązko
wych dostaw, że na nich patrzą 
inni mieszkańcy wsi. 

asze Dlj~liższ zadania 

A oto nazwiska kolegów, kt6-
ny są dobrymi rolnikami, wy
wiązują si~ należycie ze swych 
udań: Koledzy Henryk Kolsu' 
a gromady Wincentów, gmina 
Wieniawa, Wacław Słomka z Mo 
drzejowic, gmina Zalesice, M1-
ehał Ozimek z Gulinka, gmina 
Z~zew, Stanisław Nowak z 
gromady Chlewiska, gmina 0-
rońsk wywiązali się w 100 pro
cent. w dostawach zboża, ziem
niaków, mleka i żywca. 

Jr MbieKlym tygodniu dowie. 
tlaisJiśmy lię z prasy, że IX Ple
RMm IK.C podjęło uchwalę o zwoła 
niM li Zjazdu PZPR na dzień 16 
IIINtznia 1954 r. Będzie to nieby. 
wił/t 1IJydarzenie w życiu caleJ 
,wtii j narodu polskiego. Opubli· 
~ane tezy j referat Przewodni· 
-zqcego naszej Partii Towarzyua 
.OLESl.AWA BIERUTA mówią 
o fl)ielkich zadaniach 5tojących 
,rzed partią i narodem do wyko· 
nania iti ciągu najbliższych 2 la! 
'lanu 6-1etniego. Tezy te zostllły 
eddane pod dyskusję calego 'na
red_, by mógl on decydowat także 
- tym, tlad czym będzie obradowa 
fu kierownictwo naszej partii. 

f)l!loszoM tezy mówią o osiąg· 
nięciach naszego przemysłu i za 
.aniach na najbliższe lata 1954-
65. Milo nam przeczytać w nich 
liane, że przemysł nasz produkuje 
3,.6 raza, a w przeliczenia na 1 
lUie!zkańca 4,7 raza więcej nil 
,rud wojną. W wyniku tego Pol
~ka zajęła obecni, piąt, miej!ce 
,Nt względem produkcji przem,
MOWej VJśród krajów Europv. 

Oglo!zon, tezy mówią na. _ 
~cu!l toJą'lIch pru~ Tolme 

lwem tri latach 1954 - 5' i o nie
zb~dnych ~rodkach dla VlZTostM 
produkcji rolnej. Dowiadujemy si~ 
z nich, że rolnictwo, mimo .,uo
stu produkcji rolnej, pozostaje 
Jeucze 111 tyle poza przemyllem. 
O ile w ciągu 4-ch lat planu ~
Jetniego produkcja przem.usłowa 
wzrosła o 115 proc. to produkcja 
rolna wzro!ła zaledwie o 9 proc. 

Dlatego też cezy wy!uwafą §ro:l 
Iti zaradcze celem wzmoż"d" ,ri) 
dukcji rolnej. 
. Z referatu Towarzysza Bieruta 
~tórl/ nakreśla zadania partii .. 
walce o szybsze podniesienie sto
py życiowej mas pracu/ący,h tv 

obecnym okresie budownictwa so, 
cjalistycznego, widać rozwój to
spodarczy i polityka stosowana w 
tym okresie będzie zmierzać do 
tego, by podnieść stopę życiowq 
mas pracujących w ciągu najbliż
szych 2 lat. 

Jest to wspaniały i konkretny 
program budownictwa ~ospodar
czego naszego kraju i program 
podniesienia stopu żydOfile! tna6 
pracującgch. 

(l1JdI) 

A tow. Władysław Krakowski 
z groll'ady Odechów, gminy Ska 
ryszew zasługuje specjalnip na 
wyróżnienie. Oddał z nadwyżką 
lbote 1 ziemniaki oraz mleko. A
le są jeszcze koledzy którzy cał
kowicie nie wywiązali się jesz
cze z dostaw. Np. Jan Skrzyński 
:l Wacławowa, gmina Wolanów, 
ma 4,80 ha ziemi i zalega w 
odstawie zboża 1 w spłacie po
datku. Także Jan Rutkowski z 
Huty Mazowszańskiej, gmina 
Gębarzów ma jeszcze zaległości 
W' żywcu 188 kg, w mleku 249 
litrów i w podatku grunto
wym 425 zł. 

Koledzy, wyrównajcie swoje 
:mległośc1 jak naj prędzej. Pa
miętajcie o tym, że jako robot
nicy winniście być przykładem 
i "1nOrem dla innych sąsiadów. 

Dr. J. 

Nr 36 

Uczmy się 
języka rosyjskiego 
w dniu ~ listopada br. odbyła 

się uroczystość zakończenia 1 je<! 
nocześnie otwarcia nowych kur
sów języka rosyjskiego. 23 080-
by ukończyło na dwóch kursacll 
naukę języka rosyjskiego I sto~ 
nia. 

O poziom1e kursów świadczyć 
może fakt, że 13 ocen jest bar
dzo dobrych. Wyróżnili się to .... 
tow. Stefan Boruch, Antoni M.
tla, Władysław Michalski i inni. 
Uczestnicy kursów otrzymali na 
grody . 

W czasie uroczystości przema 
wiali: I ~kretarz KF PZPR 
tow. Julian Trzepalka, przerusta
wiciel ZM TPPR. tow. KaozI
mlers Wodzyński. wiceprzewod
niczący Zarządu Zakładowego 
TPPR tow. Mieczysław hdala.. 

W swych przemówienlacla 
mówcy podkreślali przyjażń. 
przykład i pomoc Kraju Rad 0-
raz, że nauka języka rosyjskiege 
jest pomocna dla nas wszyst
kich, gdyż umożliwia korzysta
nie z bogate) literatuI7 radziec.
kiej. Tow. Janina Korsakowa, 
wykładowca języka rosyjskiego, 
podkreŚliła w swym przemóW1e
niu potrzebę nauki języka rOl7i 
skiego. Język ten jest potrzebll7 
naszym technikom, inżynierom. 
nowatorom. Ale nie tylko dlate
go winniśmy się uczy t tego j~ 
zyka. Piękna jest literatura prze 
dującego kraju socjalizmu, a paz 
nać ją najlepiej można w ~eJ 
własnym języku. 

Jędnocześnie odbyło sIę otwar 
cle nowych kursów - dwócll 
I I5topnia i jednego II stopnia. 
Między nowymi kandydatamJ 

spotykamy wielu kolegów. Np. 
koleżanka Barbara Barańska B 

SIMP-u kupiła już sobie pod
ręcznik Madolińskiej o nauce ję
zyka rosyjskiego i zeszyty. Bę
dzie się pilnie uczyć. 

- Bo nauka języka rosyjskie
«o jest dla nas wszystkich bar
dzo pożyteczna ... 

J. D. 

Wykonali plan roczny 
Załop wydziału TM-l zo

bowiązała się wykonać plan 
roczny na dzień 20 listopada. 
Zobowi~zanie swoje zrealizo
wała już na dzień 36 rocz 
nicy Wiełkiej Rewolucji Paź
dziernikowej tj. na 'l dni 
przed zaplanowanym termi
nem. Zobowiązanie wykonane 
zostało w lot procentach. 
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Dlaczego zaję liśmy ostatnie miejsce Pracownicy naszego zaija 
masow o wzięli udział 

Dnia 29 października br. w 
Centralnym Zarządzie odbyło 
się podsumowanie wyników 
współzawodnictwa III kwartału 
br. Ocęniane były wszystkie za 
kłady podległe Centralnemu Za 
rządowi. Po wnikliwej analizie 
zakład nasz zajął ostatnie miej 
sce w skali CZ PUM. Pierwsze 
miejsce uzyskała załoga zakła
dów Wifama w Łodzi. 

Nasuwa się pytanie - dlacze
go zakład nasz WP. wszystkich 
kwartałach br. zajmował ostat
nie miejsce i Co na to wpłynęło? 

Stwierdzić należy, że osiągnię 
cia na odcinku wspólz,wodnic
twa i wykonawstwa planów pro 
dukcyjnych posiadamy bez
sprzecznie duże. 81 proc. uczest
niczących we współzawodnic
twie oraz ciągły wzrost liczby 
pracujących nowymi metodami 
świadczy o dużym zainteresowa 
niu załogi i o wynikach uzyska 
nych tak po linii produkcyjnej, 
jak i oszczędnościowej wyni
kłych ze współzawodnictwa. N a 
leży wziąć również pod . uwagę 
fakt, że od 1 kwartału br. za
kład nasz uzyskUje pierwsze 
miejsca na odcinku racjonali
zacji, jak również jesteśmy w 

czołówce po linii szkolenia zawo 
dowego. 

W wyniku współzawodnictwa 
obniżono poważnie procent bra
ków, jak również uzyskano po 
ważny wzrost wydajności pra
cy. A więc współzawodnictwo, 
jego masowośe i realność spełnia 
rolę socjalistycznej mobilizacji 
załogi wokół trudności wynika
jących w. toku produkcji w na
szym zakładzie. 

Komitet Zakładowy i Rada Za 
kładowa poświęcają wiele uwa
gi zagadnieniom mobilizacji 
i rozszerzania współzawodnic
twa tak od strony ilościowej jak 
i jakościowej. 

Mimo tych bezsprzecznych o
siągnięć załogi, nie uzyskaliśmy 
czołowego miejsca na wszyst
kich odcinkach. 

W ocenie II kwartału poważ
nie zaważyły na uzyskaniu na
leżytego miejsca we współza
wodnictwie niedociągnięcia na 
odcinku BHP, jak również prze
kroczenie funduszu płac. W o
cenie III kwartału wykazano 
nam słabość na odcinku obniż
ki kosztów własnych, gospodarki 
finansowej, co uwidoczniło się w 
słabym zainteresowaniu admini 

Wysokim przekroczeniem 
planu produkcyjnego 

powitała załoga 36 rocznicę 'Vielkiej Rewolucji 
Socjalistycznej 

Miesiąc październik rozpoczął 
IV kwartał br. Z dużą niecierpli 
wością oczekiwaliśmy meldun
.ków o wykonaniu planu. Prze
cież pian roczny chcemy wykO
nać w terminie, a nawet przed 
terminem. A wykonawstwo pla
nu w ostatnim kwartale zade: 
cyduje o naszym sukcesie. 0-

'statni kwartał br. rozpoczęliś
my bardzo pomyślnie. 

W rozmowie z kierowoiltami 
wydziałów dowiadujemy się, że 
wysokie przekroczenie planów 
osiągnięto dzięki zobowiązaniom 
podjętym z Okazji 36 rocznicy 
Rewolucj i Październikowej. 

I tak wydział TP 3, który zaw 
sze ma poważne trudności z wy 
konywaniem planów, program 
ubiegłego miesiąca wykonał w 
.l06 prOl:. Przyczyniła się do te
go praca uświadamil;ljąca prowa 
dzona przez ekretarza oddzia.lo 
wej orga.nizacji partyjnej tow. 
Milkow&kiego oraz przewodni
czącego rady oddziałowej tow. 

o telefonie 
i pielęgniarkach 

Kolega L. M. mieszka obok 
ambulatorium przy ulicy Trau
gutta (sąsiednia brama). Pewne
go dnia na numer ambulatorium 
zatelefonował ktoś z rodziny 
i prosił o powiadomienie go o 
bardzo smutnym wypadku. 
Szwagier kol. L. M. uległ wy
padkowi. 

Kolega L. M. dowiedział się 
o wypadku dopiero dużo póź
niej od kogo innego. 

To ni~ładnie koleżanko pie
lęgniarko. Tu przecież chodzi o 
wypadek. Od pielęgniarki mamy 
prawo wymagać ludzkiego po
dejścia do tego rodzaju spraw. 

Fudalę f wysiłek takich pracow 
ników, jak Stanisław Pyszczek, 
Sienkiewicz, Franciszek Wojcie
chowski, brygady Szczepana Gu 
gały i Józefa Łachmaniuka. 

Nie sposób także pominąć ko 
bict, jak Genowefa Piątek, Klim 
kowska. 

W 113 proc. wykonał sWOJ 
plan wydział TP 2. We współza
wodnictwie, które coraz szerzej 
rczwija się na wydziale, wyróż
nili się: Helena Grochocka, Hen 
ryk l\froczkowski, Jan Gnowski 
i Jan CeJeJewski. 
Wydział TP 1 coraz lepiej wy_ 

konuje swe plany miesięczne i 
wysuwa się na czoło wydziałów. 
Pr gram miesią.ca października 
wykonano w 109,6 proc. Wyróż
nili się: Płaskociński, Ratyński, 
Oleksiewicz, Pol akowski . . 

Na uwagę zasługują także bry 
gady wydziału TP 6, które wy
bitnie przekroczyły plan mie
sięczny. Np. brygada Zbojny wy 
konała plan w 385 proc., Marko 
wiada w 438 proc., Kotklewicza 
w 360 proc. i Dańskiego w 341 
proc. Plan swój wYdział TP 6 
wykonał w 105.5 proc. Przyczy
niły się do tego zobowiązania 
jakie podjęła załoga w związku 
z rocznicą Rewolucji Paździer
nikowej. Jak nam donoszą, zo
bowiązania te zostały wykonane 
w 150 proc. 

Wy.sokim przekroczeniem pla
nu w miesiącu październiku , ma 
sowo podjętymi zobowiązaniami 
załoga naszego zakładu udowod
niła, że docenia znaczenie Wiel
kiej ReWOlucji Październikowej. 

Biorąc pod uwagę wykonaw
stwo planu miesiąca paźdZierni
ka, mamy nadzieję, że plan li to 
pada i grudnia załoga wykona 
również z nadwyżką i przedter-
minowo. (p) 

• 

stracji naszego zakładu gospo
darką materiałami ponadnorma
tywnymi, które w milionowych 
sumach gromadzą się w na
szym zakładzie :w większości ni.e 
wykorzystane, a tak mocno po
trzebne do produkcji innym za 
kładom. 

350 proc. pomocniczych ma
teriałów leżących w naszych ma 
gazynach ponad normę, to prze
cież nie tajemnica dla naszej 
dyrekcji, to treść wielomiesięcz
nych alarmów CZ PUM, o jak
naj szybsze doprowadzenie do po 
rządku, zewidencjonowanie, a 
następnie upłynnienie ponadnor 
matywów. 

Po linii postępu technicznego 
poważnie zaważyła na odpadnię 
ciu naszego zakładu z szeregu 
pierwszych nasza technolOgia. 
Pion inżynieryjno _ techniczny 
nie tylko nie wprowadził pla
nowanych procesów technolo
gicznych, ale stosowaną od 3 lat 
np. technologię obróbki cieplnej 
poważnie zaniedbał, co spowo
dowało poważne przestoje na 
pewnych asortymentach. 
. Te przykłady mówią same za 

siebie. To jest powód, że mimo 
entuzjazmu załogi, mimo wysił
ków, nie możemy zająć należy
tego Iniejsca. Przyczyną poważ
nych niedociągnięć, przyczyną 

nie uzyskania właściwego mief-" 
sca we współzawodnictwie mię 

dzyzakładowy1p jest zbyt słaba 

praca pionu technicznego i śred
niego nadzoru. 

By ta słaba praca nie przy
czyniała się do obniżania osiąg
nięć załogi, pion inżynieryjno _ 
teChniczny musi również podcj
mować zobowiązania w ramach 
wspÓłzawodnictwa odnośnie 

szybkiej likWidaCji niedociąg
nięć technolOgicznych i postępu 
teChnicznego. Dyrekcja winna 
WYCiągnąć wnioski z popełnio
nych niedOCiągnięć i dołożyć 

wszelkich starań w celu ich zli
kwidowania. 

W!adysław Kaczorowski 
Przewodn. Rady Zakładowej 

w brocźystości odsłonięeia 
pomnika Wdzięczności 

.Mieszka~cy Radomia specjal
me uroczyscie obchodzili dzień 
8 listopada, ostatni dzień Mie
siąca Pogłębienia Przyjaźni Pol
sko - Radzieckiej. 
Już w godzinach rannych tłu

my ludności szły w kierunku 
Placu Zwycięstwa. Nasz zakład 
reprezentowany był bardzo licz.
ni:. Szliśmy w długim pocho
dZie. Na przodzie orkiestra, pocz 
ty sz~andarowe, wieYlce, a potem 
~u~le szeregi naszych pracow
mkow. 

Wielu z ńas przyczyniło się. 
swą pracą do uporząkowania te 
~enu placu, nie mówiąc już o 
unpreźach pracowniczych na bu 
dowę pomnika Wdzięczności i o 
składkach pieniężnych na ten 
cel. Pracownicy wydziału TG 8 
przepracowali wiele gOdzin przy 
pracach nad uporządkowaniem 
ter:m.~. Dawny plac tar~wy 
zmienił swe oblicze nie do poz_ 
nania. Zieleńce, kwietniki ... 
Uroczystość zapoczątkowało 0-

degra!li.e hymnów narodowych: 
PolskI l ZSRR. Następnie prze
mawi~ł tow. Wrocławski, prze
wodmc~ący Miejskiej Rady Na
r?doweJ w Radomiu, przedstawi 
Ciel partii i TPPR. 
NastępUje uroczysty moment. 

Orkiestra gra Międzynarodówkę, 
Odsłonięcia pomnika dokonał 
tow. Kozioł, członek Prezydium 
~oj:wódzkiej Rady Narodowej 
w Kielcach wspólnie z młodymi 
prZOdownikami pracy z naszegf. 
zakładu kol. kol. BednarczykÓw 
ną, Czubakiem i Mitalem . . Do
stąp?i oni tego zaszczytu . za 
swoJe wyniki produkcyjne. Za
słona unosi się w górę. Ukazują 
się postacie: żołnierza radzieckie 
go i polsl;dego i kObiety z diiec 
kiem. Zołnierze ocalili nasze 
dzieci i strzegą nadal naszej 
niepOdległości i pokoju ... 

Na zakończenie uroczystości 
delegacje składają wieńce u stóp 
pomnika na cześć tych, co ocali
li nas i przynieśli nam wolność. 
Jako jedna z pierwszych wieńce 
składa nasza ddegacja wspólme 
z delegacją TPPR. 

Uroczystość zakończona. Nad 
miastem unosi się pomnik. Jest 
te nie tylko ozdoba architekto
niczna, jest on trwałym dowo
dem wdzięczności dla Armii Ra 
dzieckiej społecz_eństwa miasta 
Radomia. Pomnik przyjaźni jest 
symbolem naszej pr"lyjaźni z 
Wielkim Krajem Rad. (j) 

Kola Wsz choicy Radiowej 
rozp~cząły swą działalność 

W naszym zakład~ie czynnych 
jest obecnie 39 kół Wszechnicy 
Radiowej. Zajęcia na kursach 
rozpoczęły się w dniu 1 listopa
da. 

Z końcem października odbyło 
się uroczyste otwarcie kursów 
Wszechnicy Radiowej . Podczas 
otwarcia kierownicy otrzymali 
wytyczne do pracy. Materiały 

szkoleniowe (skrypty) otrzymają 
bezpłatnie kierownicy kół w 
najbliższych dniach. Słuchacze 
kół natomiast zakupią zbioro
wo skrypty szkoleniowe za po
średnictwem kierowników kół. 

Zwracamy się z apelem do to
warzyszy słuchaczy, aby prze 
:-trzegali terminów konsultacji 
i pilnie na nie uczęszczali. Win
n i też słuchać przez radio odczy 
tów z cyklu Wszechnicy Radio
wej. 

Koledzy słuchacze, czytajcie 
skrypty, uczcie się, dyskutujcie 
na tematy szkoleniowe, a prze
de wszystkim uczęszczajcie na 
konsultacje. Są one bowiem na; 
lepszą formą przyswojenia sobie 
materiału. 

Kazimierz Forysiak - koresp . 



http://sbc.wbp.kielce.pl

Nr 36 "NA STRAZY POKOJU" 

'J- 'O coraz lepszą pracę naszego OZ8-u 
O OZR-ze pisaliśmy dużo na 

'łamach naszej gazety. Były to 
przeważnie 'drobne, krytyczne 
na ogół notatki zmierzające do 
'usprawnienia pracy. Tym razem 
poruszamy to za'gadnienie w u
jęciu problemowym. 
. Uchwała Prezydium Rządu z 
dnia 8 listopada 1950 r . w spra
wie usprawnienia gospodarki u
społecznionej w dziedzinie żywie 
nia zbiorowego tak ujmuj~ to za 
gadnienie: 

"Wielki wzrost ,zatrudnienia. 
włączenie kobiet do pracy pro
dukcyjnej, masowe szkolenie 
młodzieży, wszystko to będzie 
powodować stal wzrost ilości 
konsumentów w zakładach ży
wienia zbiorowego". 

A w innym miejscu: "Wyni
kające stąd zadania żywienia 
zbiorowego są niezwykle waż
n e". 
Uchwała Prezydium Rządu z 

dnia 21 lutegQ 1951 r. wprowa
dziła zasady prowadzenia stołó
wek pracowniczych i tworzenia 
oddziałów zaopatrzenia robotni
czego. 

Widoczne jest już z pobieżne
.go przeglądu przepisów praw
nych, że do zagadnienia tego 
przywiązuje się wielką wagę· Co 
raz to zwiększają.c;:y się stan za
trudnienia kobiet wymaga lep
szej pracy naszych stołówe}<
Jest to szczególnie ważne za
gadnienie dla kobiet pracują
cych. Dobra stołówka zwalnia ko 
bietę ód konieczności gotowania 
obiadów w domu. 

O ważności t ego · zagadn ienia 
świadczy fakt, że problem ten 
jest przedmiotem dysk usji 
przed- II Zjazdem PZPR. Tezy 
zwtacają uwagę na rozwój sieci 
oddziałów zaopatrzenia robotni
czego i usprawnienia ich pracy. 

Problem OZR-u jest jedną z 
najważniejszych pozycji w za
gadnieniu w zrostu stopy życio
wej mas pracujących. 

Przypatrzmy s ię jak w świetle 
omówionych zagadnień przedsta 
.Wia się praca naszego OZR-u. 
A w artykule tym zwrocImy 
Przede wszystkim uwagę na sto 
łówkę. 

W jej pracy nastąpiła popra
wa w stosunku do dawniejszego 
okresu. 

Sama sala stołówki jest ob
szerna, widna, posiada potrzeb
ne urządzenia, ładne stoliki ze 
Szklanymi blatami. 

Niedostateczne jest ogrzewa
nie stołówki. Brak jest odpowled 
nich urządzeń ogrzewalnvrh. 
Wszystkich nas interesu je, czy 
zostanie ta sprawa rozwiązana, 
bo zima już wkrótce. J est to tym 
bardziej aktualne, gdyż jedno
daniowy obiad o godzinie lI-tej 
przygotowany up rzednio - ule
ga znacznemu oziębieniu . 

Stołówka wydaje śniadania, o
biady jednodaniowe, dwu danio
we ,i~Qlacje. Jakość posiłków po 
lepszyła się nieco. Wprowadzony 
system samoobsługi zlikwidowal 
dawne długie wyczekiwanie 
Przy stolikach, zwłaszcza na 
drugie danie. 

Wprowadzono spis potraw. 1st 
nieje rÓwnież książka zażaleń, 
rzadko zresztą czytana przez kie 
r~wnictwo OZR, na cp zwraca
h my uwagę w oddzielnym ar
tYkule. A przecież głosy konsu
mentów mogłyby niejednokrot-

nie pomóc kierownictwu OZR-u 
w usprawnieniu pracy. 

Posiłki są mało urozmaicone, 
dotyczy to zwłaszcza śniadań, 
które nie powinny zawsze skła
dać się 'z kawy i chleba z ma-
słem. 

Dla dalszego usprawnienia pra 
cy stołówki , kierownik PZ.R-u 
winien przyjmować w specjalnie 
oznaczonych dniach i godzinach 
pracowników w sprawach skarg 
i zażaleń . 

Stołówka posiada dobrze urzą 
dzoną kuchnię. Stan sanitarny 
stołówki, kuchni, magazynów 
ostatnio nieco się polepszył. Na 
leżałoby wz~óc nadzór sanitar
ny nad potrawami w kuchni , 
gdyż zdarzają się jeszcze pewne 
niedociągnięcia w tej dziedzinie, 
jak to miało np. miejsce w dniu 
3 października (nieświeże ryby). 
Orzeczenia służ.by zdrowia odnoś 
nie przydatności potraw do spo 
życia winny być jasne idokład 
nie określone. 

Stołówka posiada chłodnię· 

Magazyny na ziemniaki i warzy 

wa są nieodpowiednie. Mieszczą 

się w ciepłych piwnicach. OZR 
winien otrzymać inne, odpowied 
niejsze pomieszczenie na ten 
cel. 

Brak pralni przy stołówce ~ 
trudnia pracę personelu obsługu 
jącego i wplywa ujemnie na hi-
gienę. 

Sądzimy, że odpowiednie czyn 
niki pomogą OZR-owi w rozwią 
zaniu tych trudności i usunięciu 
niedociągnięć. 

Zwrócę jeszcze uwaKę na za
gadnienie kadr. Szkolenie ideo
logiczne spowodowałOby podnie
sienie poziomu uświadomienia 

pracowników i wpłynęłOby na 
podniesienie wydajności pracy. 
Należałoby o tym pomyśleć . 

Realizacja podj ętych przez pra 
cowników O?:J:t zobowiązań, do
datkowe prace w Wośnikach 

świadczą o tym, że upolitycznie
nie załogi jednak wzrasta. A od 
tego zależy przede wszystkim 
poziom pracy OZR-u. 

Mgr. ;l. Drozdowski 

Na takich . . 
WIDDI 

. 
Się wzorować 

• • 
Inni 

Tow. ,Józef Flont z wydzialu nych. Wykonuje je zawsze pr zed 
TP 6 to jeden z najlepszych p ra terminem. 
cowników wydziału. Nadmistrz Ostatn io, na masówce zakła 
tow. Jan Szary, ma dla niego dowej z okazji protestu prze
dużo słów uznania. ciw zajęciu polskiego statku 

- Od dwóch lat kolega Flont handlowe~o prz~z ż?łdaków 
pracuje w naszych zakładach. C~ang-Kal-Szeka Jako Jeden z 
Od samego początku okazał się pler~szych. zabr~ł głos w d~
wzorowym pracownikiem. Wni- sku~Jl. PodJął ~owczas ZObO,,:,lą 
ka w każdy szczegół swej pra- z~me. wykonama ~lanu za mu:
cy, interesuje się wszystkimi za s~ąc lIstopad do dma 23 tego mle 
gadnieniami prodUkcyjnymi, za Sląca. M b t· Zakładów 
biera los w naradach wy twór- - y, ro o DlCY • 
czy ch. brygadzie kol. Miłkow Metalowych, w odpOWIedzi na 
k". bezczelny czyn naszych wro-

s lego Jest on naJlepszym pra- . ..• d owiedzieć na 
cewnikiem. W ostatnim miesiącu gow WmD!Smy o p 
wykonał 230 proc. Nie jest to szą wzm~zo?ą pracą, zwiększo
jego najwyższa norma. Były mie n ym ,,?,stłklem. I dl~tegO wzy
siące, kiedy wykonywał 2.70 pro wam lD~e brygady I kolumny 
cent normy do podęJmo,,!arua podobnych zo 

. bowiązań. 
- Co się przyczynia do tak Tow Kapciak rozumie dobrze, 

wysokiego wyrobienia - zapytu że wróg najbardziej obawia się 
jemy tow. Flonta w czasie roz- naszej siły. A naszą siłę i po tę
mowy. gę możemy wzmóc przede 

- Staram się systematycznie 
rozłożyć wszystkie czynnoscl. 
Wykorzystuję każdą chwilę cza 
su. Nie dopuszczam do przesto
jów w pracy. Tylko pełne wyko 
rzystanie S-godzinnego dnia 
p racy jest gwarancją należytego 
wykonania zadań dziennych. 
Idę np. ostrzy_ć narzędzia. Sta
ram się zabrać ze sobą wszyst
kie sztuki naraz, żeby nie wra
cać za każdym razem i nie mar
nować czasu. Jestem członkiem 
PZPR i agitatorem. 

Ale my wiemy, że jego praca 
i stosunek do nałożonych zadań, 
to najlepsza praca agitatora. 

Jed. 
• • 

O tow J anie Kapciaku pisali
śmy już nieraz na łamach na
szej gazety. Jego kolumna jest 
zawsze j edną z pierwszych w 
wykonywaniu planów miesięcz 

wszystkim naszą pracą. 
Kiedy spotkaliśmy go na wy

dziale TP 5, gdzie pracuje udzie 
lał właśnie wyjaśnień swoim 
współpracownikom. 

- Nigdybym nie miał takich 
osiągnięć, w pracy, gdyby nie 
praca całego \ 1.ojego zespołu. 
Ale ludzi trzeba uczyć - mówi 
do nas - wychowywać. Mam 
zgraną kolumnę. "Moi" pracow 
nicy chętnie biorą udział we 
współzawodnictwie, podejmują 
zobowiązania. Najlepsi z nich to 
Stanisława Poterkiewicz i sta -
zek Pawłowski , zetempowiec. 

Ja sam zwracam wielką u
wagę na rytmiczność w wyko
nywaniu zadań. Nie czekam sobo 
ty - jak mówi przysłowie ale 
pracę swą wykonuję systema
tycznie i od... ooniedziałku. 

I dlatego wykonuje on swoje 
plany zawsze przedterminowo. 

Jed. 

Str. 3 

• 
/" 

.Akademia dziecięca ... 
dla dorosłych 

Z oka~?i 36 . rocznicy Wielkiej 
Rewol~cJI Pazdziernikowej od
była SIę akadem ia w przedszko
l~ ~la dzieci naszych pracow
nikow przy Ulicy Kościuszki. 

Akademia bYła potrzebna, ale 
z programem dZieCięcym. Pro
gram jednak był zbyt... doro
sły .. WYChowawczyni przeszło 
godZinę Odczytywała poważny re 
fera t, mało zrozumiały dla dzie
c~. Było to za mądre i za dłu
g Ie dla naszych dzieci. 

A można było przecież o Re
\\:ol~cji mówić dzieciom pięk
m e I w słowach dla dzieci zro
zumiałych . Jed. 

Migawki z życia 
hotelu robotniczego 

Ostatnio kierownictwo hotelu 
otrzymało większe kredyty na 
~przęt, wYposażenie świetlicy 
li? .Pozwoliło to nam na zakup 
~)Ie~Izny pościelowej , koszy na 
smIecie, firanek do świetlicy 
radioodbiornika itp. ' 

Zwracamy się do mieszkań
ców. hotelu ~ apelem, by szano
walI urządzenia , nie zaśmiecali 
i nie brudzili mieszkań. Nazwi':' 
ska "br udasów" będziemy pu
bli~ować w p rasie. 

• • • 
Nie wszyscy mieszkańcy prze

strzegają przepisów regulaminu 
o ciszy nocnej. W pokoju 13 na 
I piętrze w dniu 25 październi
ka br. było bardzo gwarno. P a
ry tańczyły "krakowiaką". Sło 
wem wesoło. . 

A prze.cież koledzy potrzebUją 
wypocząc po pracy. 

• • • 
. W dniu 6 listopada br. odbył 

SIę w świetlicy odczyt dr Mejra
na pt. "Alkohol wróg ludzkości". 
. O . P?trzebie tego odczytu mo
~e sWladczyć m. in. taki fakt , 
ze w sobotę 31 października br. 
w jednym z pokoi urządzono 
huczną libację. Ze była ona hucz 
na, to prawda. Jeden z uczest
nik~w stracił nawet przy tom
nośco 

Olat~o uważamy, że odczyt 
był bardzo potrzebny. 

• • • 
!'Tatomiast nowopowstała bi

,?lIoteka jakoś nie cieszy się du
zym powodzeniem. 

Została ona uruchomiona nie
d~w~o: 2 tygodn ie przed prze
Wldz~anym terminem otwarcia. 
S.ądzlmy, że w czasie wieczorów 
~~owych koledzy wykorzysta
Ją Ją w 100 proc. 

• • • 
O ambulatorium przy ulicy 

Traugutta pisaliśmy już niejed 
nokrotnie. Dobrze i źle. Ostatnio 
znów słyszeliśmy o pewnej przy 
krej sprawie. 

W gabinecie zabiegowym zaw 
sze dużo pacjentów. Rozumiemy 
dobrze, że pierwszeństwo mają 
pracownicy z przepustkami. Ale 
czasem po kumotersku wchodzi
do białego pokoju ten i ów, ta 
i owa. Proszę bardzo. Pani cze
ka? A inni czekali choć przyszli 
wcześniej. Już najwyższy cza ' 
z tym skończyć. Jed. 
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Sk. ł -

• Kto Inł da· krzesełko 1 
'rz.nlosl.m 6i, do pra=y u.. 

Ił:zlal 1M. Jestem ogromnie 
ZlldOfDOlong. Ciekawa praca i 
mil. towarzystwo. Pracuje tam .i.l. I!ympatycznych kobiet 
]'$1 mnóstwo ciekawych maszyn 
'0!tunawi/8m odrazu zasiąść do 
/lracy i z miejsca mam kłopot. 

lak za:!iąść do pra-:y, kiedy nie 
mam krzesła? Poszedłem do kolegi 
3LODZJNSKIEGO, który zaooa
truj. dział w meble j meldujf mu: 

- Kolego, nie mam na czym 
si.dzieć. 

- Krzesełka narazle nie dosta
niule, bo nie ma. Radźcie !obie, 
jek możecie. 

Wif' radziłem sobie, jak mo· 
,lem: pracowałem przy stole na 
stojąco, na obu nogach, potem ko . 
njno to na lewej, to na prawej. 
Nogi jednak mnie bolały. Zmie
niałem pozycje jak mogłem, to w 
rozkroku, to w Erzysiadzie, nawel 
Ił/ttzałem. Najwygodniej było klę
sd. Ale powstal nowy kłopot. Je 
stt>m niewysoki l w pozycji klfczQ 
Hj 8ięgam nosem zaledwie kilka 
Hnlymetr6w ponad powierzchnlr 
.slolu. To ogromnie utrudnia mi 
lUlItanie rysunków technicznych. 

:l różnych części maszyn zaczq
.r.m hdować piramidy. kształtem 

Komitet bllkow, Nr 106 
nie może st, zebrał ..• 
Teren działalności komitetu 

blokowego Nr 106 obejmuje osie 
jJe Planty i ulicę Kościuszki. 
Mieszkają tam przeważnie pra
.ownicy naszych zakładów. W 
skład komitetu blokowego wcho 
tW. '1 osób. Tylko ten komitet 
jakoś nie może się zebrać. 

W dniu l października 

pierwszy termin, potem H! paź
liziernika, przyszło 4 osoby. Z 
administracji nie przyszedł 

nikt. 2 listopada przyszły tylko 
~ 08oby. Przewodniczący komi
tetu blokowego ob. Szewczyk 
wyznaczył zebranie w Domu 
Kultury w dniu 5 listopada. 
Wówczas przyszło 30 osób. Ale 
nie przyszedł wtedy znÓw ob. 
Szewczyk. Podobno z domu wy
szedł na zebranie, ale ... widoq:
nie nie trafil A szkoda. Bo 
przecież spraw do załatwienia 
jeet wiele. Miszkańcy mają wie 
le pretensji do administracji. 

Sprawa zabezpieczenia węgla, 
epray.ry centralnego ..,nieogrze
wania" itd ... 

Na przyszłe zebranie sądzimy, 
:je przyjdzie za równe przewodni 
czący Szewczyk, jak ~ admin1-
!tratorka, no i mieszkańcy. 

Słowem komplet. Tylko zapytu 
jemy - kiedy? .Jed. 

przvpomlMjq,e Ilrze!lo. Siedzi,,
ltlll poltole; na wszystkich 'Z~
I,lach ma!zvn. Siedziałem na 
wrzecionaclt I na walkach, na 
dźwigniach i lIa korbach, na tlo
kach I ,ylindrach. Siedziałem na 
śrubach i kołach zębatych (niko
mu nie radzę siadał na kołac" z{! 

batych, lepiej już na jeżach). Zda 
byłem wiele doświadczenia i tli/ele 
odc/sk5w. Doświadczenie mam w 
pamięci i pozostanie mi na długo. 

Nie mogłem dłużej tak cierpieć, 
więc "ściągnąłem" krzesełko ze 
6l11ietlicl!. Nie długo się tym cje· 

szyłem. Pewnego dlłi. przysz/ldl 
kolega Słodzińdl. lIIygłosil ~a 
mnie krótkie przemówienie, że 
krzesełko winno by~ 111 świetliclI 
i że on je zabiera. Gorąco opono
wałem, ale to nic nie pomogło 

Kolega Słodziński ruchem uprzej
mym i pełnym kurtuaz{i fłJl/clqft
nął krzesełko spod mego siedze
nia, a ja zawisłem ft· Dowi8trzu 
trzymając S/f oburącz stołu. 

Piszę te słOl/la, a lzy mi łapią 
do kosza od Amieci. na którJlm 

siedzę· 
Czy nie znajdzie się nikt, co 

sprawi ul~ę dla mej obolał.} du
szy? .rs 

Ze §portu 
W dniu 8 bm. na stadionie 

przy ulicy Struga nasza Stal ro
zegrała swój przedostatni mecz 
z cyklU rozgrywek o awans do 
S-ciej Ligi z KS 9 Maj, Łódź. 
Mecz zakończył się ciężko wy
walczonym zwycięstwem Stali w 
stosunku 3:2, (0:2). 

Pierwsze minuty gry nie wska 
zywaly na to, że spotkanie bę
dzie ciężkie dla Stali. Atak nasz 
raz po raz idzie na bramkę prze 
ciwn1ka i Kowalski ładnie strze 
la, lecz dobrze usposobiony 
bramkarz gości broni w ładnym 
stylu. W dalszym ciągu notuje 
my przewagę Stali, jednak na
pastnicy zawodzą strzałowo. 

Stopniowo jednak goście do
chodzą do głosu. Ich ataki, szcze 
gólnie prawą stroną są grożne. 
W pewnym momencie piłkę o
trzymuje lewoskrzydłowy łodzia 
n1n i ciągnie z nią na b~amkę. 
Cybulski próbuje interweniować 
i w tym czasie Paciorek wybie 
ga z bramki. Wykorzystuje to 
napastnik i posyła piłkę do 
siatki obok wybiegającego bram 
karza. Po z<\obyc1u bramki goś
cle atakują coraz energiczniej, Ił 
atak nasz gra bardzo słabo i nie 
może $obie poradzić z defensy
wą gości. Coraz bardziej odnosi 
lo się wrażenie, że 2-tygodnio
wa przerwa w rozgrywkach źle 
wpłynęła na naszych zawodni
ków. W dalszym ciągu trwa prze 
waga łodzian, którzy szybciej 
startują do piłek, grają z wielką 
ambicją i w rezultacie zdobywa
ją 2-gą bramkę. Po utracie tej 
bramki w drużynie naszej obser 
wujemy duże zdenerwowanie. 
Zawodnicy krzyczą na miejscu 
co wywołuje złe wrażenie u pu 
bliczności, która zaczyna dopin
gować łodzian. 

Po przerwie obraz gry ulega 
radykalnej zmianie. Chłopcy na 
si grają z wielką ambicją, dą
żąc do zwycięstwa. GQście sto
sują system wzmożonej defensy 

. wy cofając łączników do tyłu. 
Na przedpolu łodzian tłąk. De
fensywa nasza idzie do przodu 
zasilając bez przerwy atak pił
kami. Obrońcę Cybulskiego i 
Miechowicza widzimy często w 
linii ataku. W pewnym momen 
cie Czaplicki przedziera się i lo 
kuje piłkę w siatce. Sędzia jed 
nak nie uznaje tej bramki, dyk-

tuje natomiast rzut kamy, któ
ry Kowalski zamienilł na bram
kę. Jest więc 2:l. Po zdobyciu 
tej bramki, Stal rzuca się jesz.. 
cze ambitniej do ataku. Wszędo 
bylski Strzecha po jednym ze 
strzałów naszego napastnika 
idzie na bramkarza, który wy
puszcza piłkę z ręki. Przytomne 
dobicie i jest 2:2. 

Dobra gra naszej druiyny 
wzbudza na widowni ogromny 
entuzjazm. Wreszcie wśród osza 
łamiającego dop1n~ Strzecha 
zdobywa 3-clą 1 zwycięską bram 
kę. 
Obserwując przebieg 2-ej poło 

wy meczu dziwić się naleźy, dla 
czego Stal zagrała w pierwszej 
połowie kompromitująco słabo 
i dała sobie stworzyć niebezple
czeństwo przegrania meczu. 
Sędzia zawodów orzeczeniami 

swymi krzywdzU zawodników 
Stalt. (P) 

Uczęszczanie 
Da szkolenie part,.Jne 
obowll\zuje wszystkł~ 

Szkolenie partyjne rozpoczęło 
się od niedawna w naszym za
kładzie. O jego korzyściach i po 
trzebie pisaliśmy już niejedno
krotnie na łamach naszej gaze
ty. Dziś napiszemy o absencji na 

szkoleniu. 
Wielu kolegów opuszcza zaję

cia szkoleniowe. Są i tacy towa 
rzysze, którzy w ogóle od po
czątku nie UCZęsZC7...ają na ~ję
cia. Wymieńmy kilku z nich: z 
oddz'. organizacji partyjnej nr l 
tow. Franeiuek Dyballlki, l!. od
działowej organizacji partyjnej 
nr 3 tow. Władysław przepiór 
ka, z oddziało~ej organizacji 
partyjnej nr 5, tow . .Julian Ga
wor i Tadeusz Ssałas oraz zet
empowcy BOl'daD Krawczyk 
i Jan Bojek. 

Nazwiska wymieniamy tylko 
przykładowo. Sądzimy, że to
warzysze zrozumieją należycie 

sWÓj obowiązek i nie będzie trze 
ba już w gazecie dmii rall po
dawar ich naw isk. 

• a 

Dyscyplina prac 
obowiązuje 

o dyscyplinie pracy pi!!B~' 
już nieraz IlSl łamach nallzej lIR· 
zety. W jednym z oste.tnich ntł~ 
merów poruszaliśmy ten ieJll&~ 
w większym artykule. 

Pnestrzeganie dyscypliny p_ 
cy to nie tylko nie opuszczanie 
dnia pracy i "bumelowanie" 
czasie pracy, zbędne lIpacery i'-. 
Oczywiście wielu naszych pra
cO'lĄ'nik6w "spaceruje" służbo
we. Iilspektorzy działu NP, pra
cownicy redakcji itp: Ale to jest 
zupeillie co innego. Natomia~ 
p rzychodzenie na obiad w go
dzinach pracy, już o 13,30 nie 
j~!lt niczym uwrawiedliwione. 

Np. w dniu ] 8 paidziemllłł 
br. byli w stołówce przed godU
na l4-tą ob. ob . .lan Holik z. 
wydziału TM' l, Longin Kuehar.
ski z TP 8, Zbigniew Płaehła z 
TP 8, Antoni Pogodzlński z TP -li
i inni. 

Pracownicy ci zostali ~~rani 
potrąceniem 5 proc. miesięczne; 
premii. Natomiast pracowni.,. 
fizyczni otrzymali nagany. 
Sądzimy, że oduczą się jut .

biadowej "bumelki". 
(d) 

Załoga Wydziału 1P-10-
melduJe 

Zalop W-łu TP-I0 .melcl.· , 
wala o wYkonaniu sobowi.u 
podjętych w swt~u • U ...... 
nicą Wielkiej BewolueJi Pa*
c1słerDłkowej • 

Na szeregu uortymenłaell • 
lop wykoDała plan na dwa c1.IIh 
przed terminem, a plan "ob~ 
terminowo w 100 proc. 

8ureJ -pracowników ~ 
praeowa6 metodą łow. ~ 
PracuJI\C społecznie PR7 .esy
szczaniu terenów wokół lIWeP 
wydziału zalop zaoasaędaiJa. 
1.130 l!.ł. 

Zorpnlzowano takie ..... l'N
wit brypdę pod wąlędeB 
bezpieczeństwa I Mpeny prae~~ 

W ezasle real1zaeji :.obo~ 
zań wY!'óinila alę brypWr, to.;. 
Kowalika, a pracownic,. tej bry
«ady jak' Kajetan 8łnylak WY
rabiają pneelęłnle po 150 pro« 
Dorm,.. 

W reaUzaeji sobowląza6 WJ
rożnlły sIę także brypdy tow.
II' ęłkoW1!kles-o, Bąka oru Sn>
neta.. 

W wyniku realizaeJi sobowl __ 
zań Wydział 'J.'P-lł uzyskał . 
szcl!.ędności na l!1lIDe • . 9111 sł. 

Czekam,. na meldunki _ ba
n,.ch wYdXialów. 

Kiedy będą zmantawane? 
Na wydziale TP li pracownicy 

czekają na założenie nagrzewnM 
oraz nawiewnic. Urządzenia te ' 
służą do nagrzewania w zimie 
ciepłym powietrzem, do chłodu 
nia i jednocześnie do wentyla
cji. Aparaty te stoją od kilku 
miesięcy, a nie zostały dotych
czas przez Wydział TM l zmon
towane. przecież ich założenie 
Poprawi 7nacznie sytuację nil 
odcinku BHP na tym wydziale. 

Czekamy na zmontowanie. -
"Na Straiy Pokoju" or~an K~itetn Fabrytt~ PZPR, Rady Zakle<'o1\'ej, Dyrekcji i Zarz'łtłn ZMP-Zak/adów Metalowych w Ratł.m~ 
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